
Najbolj delavni delegati iz KS
Če b\ val zaposlenl vedell, da je za njihovo pokojnlno
odločilnlh tlstlh deset let delovne dobe, ko so Imell
najboljšl osebnl dohodek, bl prav gotovo še bolj
skrbno gospodarlli v svojlh sredfnah In sl s tem zago-
tovlll vlšje pravlce Iz pokojnlnskega In Invalidskega
zavarovanja.

Ta ugotovitev iz pogovora
na skupnosti pokojninskega
in invalidskega zavarovanja v
SRS - enota v občini Lju-
bljana Center -bi bila lahko
tudi spodbuda za še večje za-
nimanje za delo te enote ozi-
roma vse skupnosti. Na sejah
zbora delegatov je še vedno
boljša udeležba iz krajevnih
skupnosti kot pa iz OZD in
skupnostL Prvi so tudi bolje
pripravljeni za razprave na
skupščini in imajo več pred-
logov kot slerinji. Priznavajo
le, da delegati iz OZD in usta-
nov ne nasprotujejo poveče-
vanju prispevka za potrebe
SPIZ.

V organiziranosti SPIZ lah-
ko zasledimo nekatere dru-
gačnosti kot pri drugih samo-
upravnih interesnih skupno-
stih. Z namenom, da se v
škupnosti zagotovi uresniče-
vanje načela sporazumevanja
in dogovarjanja, vpliv zavaro-
vancev in uživalcev pravic na
delovanje skupnosti ter da se
omogoči odločanje vseh ti-
stih področij pokojninskega
zavarovanja, ki se ustrezneje
rešujejo na ožjem ozemjju, so
za območja občin oblikovane
enote skupnosti.

V naši občini prejema sta-
rostno pokojnino 5660 prebi-
valcev, invalidsko 903, dru-
žinsko pa 1511 uživalcev pra-
vic iz pokojninskega in inva-
lidskega zavarovanja. Od
skupno 8075 uživalcev pokoj-
nin jih 568 prejema varnostni
dodatek.

Najvišji organ upravljanja
je enodomni zbor delegatov.
Ima 59 delegatskih mest. Za-
polnjuje jih 35 delegatov iz

. OZD in skupnosti ter 24 dele-
gatov in krajevnih skupnosti.

Oelegati so zadovoljni z
gradivi in tudi rokom, v kate-
rem ga prejemajo. Na zaseda-
nju skupščine radi sodelujejo
v razpravi, ker dobijo na po-
stavljena delegatska vpraša-
nja strokovne in zadovoljive,
predvsem pa pravočasne od-
govore. Kot smo že zapisali,
so bolj delavni delegati iz
krajevnih skupnosti kot pa iz
OZD. Opozarjajo na svoj
gmotni položaj in na potrebo
po hitrem uresničevanju vseh
pravic za upokojence. Pred-
vsem pa zastopajo stališče, da
se morajo pokojnine hitreje

usklajevati z osebnimi do-
hodki aktivnega prebivalstva.

Vodstvo skupščine SPIZ
skrbi za posvetovanja s pred-
sedniki enot zato, da so ti te-
meljito in strokovno sezna-
njeni z vsebino gradiv in teh-
tnostjo predlaganih sklepov.

Zbor delegatov je obravna-
val na sejah marca in aprila
letos med drugim analizo o
gmotnem položaju upokojen-
cev"in predloge za povečanje
(usklajevanja) pokojnin in
drugih dajatev na podlagi
pravic iz invalidskega zavaro-
vanja. Razporedil je sredstva
za rekreativno dejavnost upo-
kojencev y društvih ter sku-
paj z drugimi zbori razporedil
sredstva sklada za gradnjo
domov in stanovanj za upo-
kojence SPIZ.

Zbor delegatov ima pet te-
les, ki so zadolžena za tekoče
izpolnjevanje obveznosti le za
enoto ali pa za vseh pet Iju-
bljanskih enot oziroma re-
g«o.

Odbor za uveljavljanje pra-
vic iz pokojninskega in inva-
lidskega zavarovanja je sku-
pen za vse Ijubljanske obči-
ne. Ima deset članov, po trije
pa tedensko rešijo od 150 do
200 zadev. Celotna SPIZ pa
tudi ta odbor so doživeli veli-
ko dodatno obremenitev s
sprejetjem novega pokojnin-
skega zakona. Kar dve tretji-
ni upokojencev je prosilo za
preračun pokojnin. Avtomat-
sko obdelavo podatkov pa je
poleg te naloge zaposlilo še
izenačenje kmečkih zavaro-
vancev z delavskimi, saj ima-
jo sedaj vsi aktivni člani dru-
žine na kmetiji pravico do po-
kojnine. Računalnik je postal
prešibak in z organizacijami

združenega dela se dogovar-
jajo o nakupu močnejšega.

Odbor za varstvo delovnih
invalidov, prekvalifikacijo in
dokvalifikacijo ter zaposlova-
nje invalidov šteje pet članov.
Za delo tega odbora in to te-
matiko, ki se pojavlja tudi na
sejah zbora delegatov, se naj-
pogosteje zanimajo delegati
iz OZD.

Komisija za rekreativno de-
javnost upokojencev je letos
dodelila po 140 dinaijev na
upokojenca. Zveza društev
upokojencev Ljubljana Cen-
ter je prejela 1,043.700 din za
rekreativne potrebe 7425 čla-
nov, Društvo invalidov Lju-
bljana Center pa 87.360 dinar-
jev za 624 invahdskih upoko-
jencev. Posamezno društvo
dobi sredstva na osnovi
ovrednotenih programov
dela.

Za reševanje stanovanjske
problematike upokojencev
skrbi pri SPIZ' - enota Lju-
bljana Center - komisija za
stanovanjsko problematiko.
Prednost dajejo gradnji in
obnovi domov in stanovanj
za upokojence, ostanek sred-
stev pa dajo samoupravni sta-
novanjski skupnosti za reše-
vanje stanovanjskih potreb
upokojencev po solidarnostni
listi ter za kreditirarye preno-
ve stanovanjskih enot, ki so v
lasti upokojenca. Letos je
mogoče dobiti po 300 tisoč
dinaijev kredita, na 15- letno
vračalno dobo s 5- odstotnimi
obrestmi.

V naši občini so lani finan-
cirali gradnjo prizidka doma
starejših občanov Ljubljana
Center, enota Poljane (176
milijonov) in sofinancirali
gradnjo 35 stanovanj za upo-
kojence na Poljanah (66 mili- •
jonov dinaijev). Del sredstev
so namenili tudi za druge do-
move po Sloveniji, v katerih
so že ali pa bodo upokojenci
iz naše občine.

Tudi letos so odobrili znat-
na sredstva (251 milijonov) za
oba objekta na Poljanah.

Ker pa SPIZ ni organiziran
na mestni ali območni ravni,
so enote v Ljubljani obliko-
vale koordinacijski odbor, na
katerem obravnavajo vpraša-
nja skupnega pomejia.

V drugem polletju letošnje-
ga leta predvidevajo tri seje
zbora delegatov. Na njih bo-
do med drugim obravnavali
predloge za medletno uskla-
jevarue pokojnin, za revizijo
del in nalog, ki imajo prizna-
no beneficirano delovno do-
bo, razne pravilnike in pred-
logeplanov. Stane Jesenovec

Zbor delegatov črpa dele-
gate ix 31 konferenc delegra-
cij iz organizacij združene-
ga dela in skupnosti in ima
35 delegatskih mest. Dva-
najst krajevnih skupnosti
naše občine pa ima v zboru
24 delegatskih mest. Pred-
sednica zbora je socialna
delavka Irena Milanovič,
podpredsednica pa upoko-
jenka Vida Kosi. Sedež eno-
te je v zgradbi SPIZ na ulici
MoSa Pijade 41.


